
Service for the Future

Zber použitého oblečenia.

Spoločnosť .A.S.A. v spolupráci s mestom Trnava zaviedla novú službu - zber použitého oblečenia, bytového 
textilu a obuvi. Nakoľko dostávame množstvo otázok ohľadom zberu a následnej manipulácie s oblečením, 
nižšie Vám poskytujeme odpovede na najčastejšie kladené otázky.

Ako dlho sa spoločnosť .A.S.A. venuje zberu oblečenia?
Skupina .A.S.A. sa v Európe zaoberá zberom oblečenia od roku 1999. V tomto roku sa spoločnosť .A.S.A. 
Abfall Service AG stala 100% vlastníkom spoločnosti Textil Verwertung GmbH založenej v roku 1994. Na 
Slovensku, konkrétne v meste Trnava, sme začali so zberom oblečenia v decembri v roku 2011. Aktuálne 
máme rozmiestnených 24 kontajnerov.

Konkuruje spoločnosť .A.S.A. charitatívnym organizáciám?
V žiadnom prípade a môžeme Vás ubezpečiť, že to nie je v našom záujme. V .A.S.A. si uvedomujeme 
dôležitosť a poslanie charitatívnych organizácii. Vôľu darovať oblečenie charite a dobročinnosť si nesmierne 
vážime u každého nášho zákazníka. Avšak aj napriek úsiliu charitatívnych organizácií skončí na skládkach 
odpadov niekoľko tisíc ton oblečenia ročne. 
Snahou spoločnosti .A.S.A. je zamerať sa na zníženie množstva odpadov ukladaných na skládku a hľadanie 
možností na opätovné využitie alebo recykláciu odpadov. Je v záujme nás všetkých, aby každý odpad, ktorý je 
možné znovu použiť alebo recyklovať, skončil v správnych rukách. Či už je to papier, plast, kov, sklo alebo 
spomínané oblečenie.

Čo sa stane s oblečením ktoré umiestnim do kontajnera?
Oblečenie zozbierané v rámci miest a obcí na Slovensku spoločnosťou .A.S.A. je skladované v priestoroch 
spoločnosti a následne transportované do recyklačného závodu, kde sa manuálne triedi. 
Z celkového množstva vyzbieraného oblečenia je približne 50% určených pre Second-hand a pre krajiny 
tretieho sveta, zo zvyšných percent sa vyrábajú absorbenty, izolačné dosky, čalúnenie, matrace a podobne. 

Prečo je zber a následná recyklácia oblečenia dôležitá?
Každá činnosť a každé úsilie, ktoré pomôže znížiť množstvo odpadu ukladaného na skládky odpadov je 
dôležité. Zber, úprava a následná recyklácia oblečenia je pre životné prostredie rovnako dôležitá ako 
nakladanie s inými druhotnými surovinami. 
Určite tiež stojí za zmienku, že zavedenie separovaného zberu šatstva a textílií v obciach je predmetom 
schváleného Programu odpadového hospodárstva Slovenskej republiky na roky 2011-2015.

Čo všetko môžem vložiť do kontajnera určeného na zber oblečenia?
Do našich kontajnerov môžte vkladať vo vreciach alebo v igelitových taškách vyradené čisté a suché šatstvo 
(odevy, bytový textil, topánky v pároch, doplnky k oblečeniu, hračky). 

Ako často sú kontajnery vyprázdňované?
Kontajnery vyprázdňujeme každé dva týždne. V prípade, že sú veci uložené mimo kontajner alebo ak je okolo 
kontajnera neporiadok, budeme Vám veľmi vďační, ak nás budete kontaktovať. 

Stretávate sa s poškodzovaním zberných nádob?
Žiaľ, áno. Počas prvých dvoch mesiacoch bolo zničených 5 nádob, z toho jedna nádoba bola zničená úplne 
a musela byť vyradená. Nakoľko oprava poškodenej alebo náhrada zničenej nádoby stojí nemalé financie 
dúfame, že tento počet je konečný. 

Ako hodnotíte zber oblečenia v meste Trnava?
Je veľmi skoro zhodnotiť zber po takom krátkom čase. Avšak nadšenie občanov mesta Trnava a takmer 
minimálne množstvo iného odpadu umiestneného v kontajneroch na zber oblečenia nás veľmi prekvapil 
a verím, že takáto vynikajúca spolupráca bude trvať aj naďalej.




